
 

Begrotingsbehandeling 2019 

Voorzitter, 

We behandelen vandaag de eerste begroting van deze raad en dit college. Een afwijkend proces, wat 

voor een keer kan, maar wat het CDA betreft mag het wel weer op de oude manier.  

Voorzitter, mijn beschouwing betreft zowel het uitvoeringsprogramma als de staandbeleidbegroting. 
Laat ik beginnen met het uitvoeringsprogramma. 
Het CDA is tijdens de bijeenkomst op 16 oktober kort van stof geweest en waarschijnlijk te kort. 
Weest u niet bang, ik ga dat niet uitgebreid overdoen, maar een enkele opmerking wil ik er wel 
overmaken. 
Wij hebben kanttekeningen gemaakt bij de extra uitgaven betreffende de energieagenda en de 
economische agenda. Daarmee hebben wij zeker niet de indruk willen wekken dat en de 
energieagenda en de economische agenda niet belangrijk zouden zijn. Ons bezwaar was met name 
daarop gericht, dat onvoldoende duidelijk was wat daarvoor gerealiseerd gaat worden. Er liggen 
namelijk al opgaven vanuit de raad bv om te kijken hoe restwarmte van bedrijven benut kan worden 
en bedrijven hiertoe motiveren. 
Bovendien leeft bij ons de gedachte dat er overloop en mogelijk efficiëntievoordelen zouden kunnen 
bestaan in combinatie met de eerste drie interventies van het uitvoeringsprogramma. Wellicht dat 
dat zo is, maar wij zullen hier echter niet op amenderen. Voorzitter mogen wij ervan uitgaan dat een 
deel van deze extra middelen bestemd zijn voor een energieregisseur, zoals wij dat ook in ons 
raadsprogramma hebben vastgelegd? Ook is ons bij de duurzaamheidsmarkt gebleken dat burgers 
aan ons heel veel vragen hadden welke mogelijkheden de gemeente nu eigenlijk heeft voor onze 
inwoners in het kader van duurzaamheid. Wij zullen daar een motie over indienen. 
Voorzitter, het CDA vraagt zich af of de zorgmariniers ook geen besparing op kunnen leveren, in the 
end gaat het natuurlijk om het doorbreken van de bureaucratie. Is hier rekening mee gehouden? 
Dat geldt ook voor mogelijk efficiëntie die bereikt zou kunnen worden met betrekking tot de 
interventies handhaving, actieplan veilig en verkeersveiligheid. Onze oproep blijft aan het college, 
kijk of je hier efficiëntie kunt bereiken.  
Wel zullen wij samen met D66 nog een motie indienen over natuurlijk begraven. 
 
Zwaar op onze maag ligt de gymzaal HOA.  
Voorzitter, het niet hebben van een coalitie noch een oppositie heeft het voordeel dat we kunnen 
zeggen dat wij ons met z’n allen, ook het college, in een onmogelijke positie gemanoeuvreerd 
hebben die het beeld van de Zwijndrechtse politiek geen goed doet.  Wat voor besluit deze raad en 
dit college ook neemt. Het CDA vindt de uitgaven zoals die nu op dit moment in deze plannen 
aangewend gaan worden niet verantwoord.  Een bredere voorziening waar een gymzaal deel van uit 
zou maken zou bij het CDA de voorkeur hebben.  
Wij zullen hierover een motie indienen.  Ook dan realiseren wij ons dat we daarmee geen vrienden 
maken, noch met de raad noch met een deel van de samenleving. Mogelijk leidt het tot een beter 
besluit, zij het later. Omdat dit ook effect heeft op de staansbeleidbegroting, dient deze daar 
behandeld te worden.  
 
Voor het overige college, goed dat u de participatieplaatsen niet geschrapt heeft. Wij zijn blij dat u 

hierop blijft inzetten. 



Dan blijft over de staandbeleidbegroting. Voorzitter, er is een aantal punten waar het CDA zich 

zorgen over maakt en die Zwijndrecht parten kan gaan spelen. Wij krijgen signalen dat er een 

behoorlijke toestroom is vanuit de andere Drechtstedengemeenten naar goedkope woningen 

waarvan wij er veel in Zwijndrecht hebben. Dat daar financieel minder draagkrachtigen bijzitten is 

niet verbazingwekkend. Tevens bereiken ons berichten van een aantal basisscholen dat er een nieuw 

aanbod is van kinderen die extra zorg behoeven. Voorzitter, is het zo dat onze goedkope 

woningvoorraad een aantrekkende werking heeft vanuit andere (Drechtsteden)gemeenten? Laat 

duidelijk zijn, de overheid moet een schild voor de zwakken zijn en terecht, maar tegelijk verwachten 

we daarin ook solidariteit van de andere gemeenten. Deze raad wil inzetten op armoedebestrijding, 

meer dan terecht. Mocht echter blijken dat wij structureel een hoge toestroom hebben vanwege 

onze goedkope woningvoorraad, dan moet dat duidelijk zijn, want anders zijn wij bang dat onze 

investeringen geen resultaat hebben. Voorzitter, of dit incidenteel is of structureel dat weten we niet 

en die informatie is terecht van groot belang. Wij zullen dan ook een motie indienen die het college 

oproept om op zo kort mogelijke termijn deze raad inzicht te geven in deze problematiek.  

Dit onderwerp, voorzitter, doet mij een uitstapje maken naar de samenwerking in de Drechtsteden.  

Als je immers enerzijds meedoet met het vaststellen van een woonvisie en anderzijds zegt, leuk, 

maar wij werken daar niet aan mee, dan is duidelijk dat we heel nodig toe moeten naar 

samenwerking die loont en anders daar zo snel mogelijk mee stoppen en slechts beperken tot het 

hoognodige. Een gezamenlijke woonvisie maken en onderschrijven en die daarna gelijk de prullenbak 

in gooien is wat het CDA betreft zonde van de tijd. 

Voorzitter de hoogte de woonlasten voor onze inwoners is ons een doorn in het oog. Wij staan op 
eenzame hoogte in de Drechtsteden. Het CDA heeft een reactie gekregen van het college op onze 
motie maar daar kunnen wij niet tevreden mee zijn. Voor de rioolheffing zou je nog een verband 
kunnen leggen met de werkzaamheden die er in Zwijndrecht plaatsvinden voor de afvalstoffen niet. 
Tegelijk heeft de opbouw van de rioolheffing laten zien dat er wel stuurmogelijkheden zijn. Ook 
accepteren we voor sommige dienstverlening dat er geen kostendekkendheid is, maar voor onze 
heffingen doen we dat niet? Zou middelen geen suggestie zijn? Leges verhogen met meer dan de 
inflatie, uiteindelijk hebben deze geen structureel karakter? De maatstaf voor sommige heffingen 
aanpassen? Overhead niet of deels doorbelasten? Kwijtscheldingen deels wel, deels niet? Zomaar 
een paar vragen. 
Voorzitter voor deze begroting zullen we geen wijzigingen voorstellen. Tegelijk zullen we wel een 
motie indienen om het college te vragen om bij de kadernota 2020 met scenario’s te komen, om de 
afvalstoffenheffing en rioolheffingen voor onze inwoners met 10% omlaag te brengen t.o.v. van de 
tarieven voor 2019. Deze zouden dan het nieuwe uitgangspunt moeten zijn voor 2020 exclusief 
inflatieverhoging. 
Dan nog onze trouwe viervoeters. Voor hen gaan de ambtelijke kosten inclusief overhead in één jaar 
tijd met 15% stijgen. Dat is wel een erg forse stijging. Want wij geloven niet dat volgend jaar de lonen 
met 15% stijgen. Wat dat betreft zou het wel een gebaar zijn naar onze honden om de 
hondenbelasting deze keer niet te verhogen en uit te zoeken waar dat in zit. Graag uw reactie. 
 
Voorzitter, de Jeugdzorg baart ons ook zorgen. Grote tekorten en nog steeds zijn er mensen die de 
weg naar de hulp moeilijk kunnen vinden.  Ouders worden enorm belast met ieder jaar een nieuwe 
beschikking en het feit dat er geen regisseur is maakt dat er nog veel werk aan de winkel is. We zien 
vooruitgang maar dit kan nog veel beter. Hoe staat het met de samenwerking met de huisartsen? De 
brandbrief, die de wethouder overigens namens Zuid Holland Zuid gestuurd heeft naar de minister 
over de tekorten in de jeugdzorg, onderschrijven wij van harte.  
 



Voorzitter, deze raad heeft heel duidelijk aangegeven dat wij overkapping van de A16 op agenda 
willen krijgen. Het is het CDA onduidelijk hoe dat een plaats krijgt of heeft gekregen in dan wel de 
begroting, dan wel het uitvoeringsprogramma.  
 
Voorzitter, Zwijndrecht is een JOGG gemeente en sporten hebben wij hoog in het vaandel staan. Zou 
het geen idee zijn op onze website duidelijk kenbaar te maken waar sport en spel gelegenheden zijn 
in onze gemeente. Vanuit Apeldoorn hebben wij daar een mooi voorbeeld van gezien. Wij zullen daar 
een motie over indienen. 
 
Voorzitter, het CDA maakt zich zorgen of wij bij een groeiende economie niet de boot missen als het 
gaat om de vestiging van nieuwe bedrijven. Is ons vestigingsklimaat wel prettig genoeg? Wij maken 
ons zorgen als wij zien hoe moeizaam onze bedrijfsterreinen gevuld worden. Zeker als wij dat 
vergelijken met de buren. Graag uw reactie. 
 
Voorzitter tenslotte. Heel veel dank spreekt het CDA uit aan onze ambtelijke organisatie en de wijze 
waarop de begroting en uitvoeringsprogramma tot stand zijn gekomen. Er is hard gewerkt er ligt veel 
op tafel, het is soms een beetje zoeken, maar dat ligt meer aan het proces zoals we dat dit jaar 
gelopen hebben. CDA heeft wel het gevoel dat we het samen doen, college, ambtelijke organisatie 
en de raad. Laten we zorgen dat we elkaar weten te vinden! 
College er ligt een ambitieus uitvoeringsprogramma, daar is het CDA blij mee. Maar op z’n 
Rotterdams, Geen woorden, maar daden. Aan de slag dus en snel! 
Daarbij wensen wij u alle succes!  
 
Evert Jan van de Mheen 


